
Uitkomsten BO Leefomgeving  
Op 16 juni 2022 vond het Bestuurlijk Overleg Leefomgeving (BOL) plaats tussen het Rijk en de Regio 
Noord-Nederland. Het BOL is altijd in het voorjaar  en wordt georganiseerd door het ministerie van 
BZK. In het najaar is dan het BO-MIRT dat onder verantwoordelijkheid van het ministerie van I&W 
valt. Van Rijkszijde waren ministers De Jonge, Harbers en staatssecretaris Heijnen aanwezig en de 
ministeries van EZK en LNV hoogambtelijk. Vanuit de Regio de gedeputeerden van de drie provincies 
en portefeuillehouders van de vier grote steden in het Noorden, waaronder wethouder Broeksma 
namens de gemeente Groningen. Belangrijke onderwerpen op het BOL waren de 
versnellingsafspraken woningbouw en infrastructuur en de Lelylijn/Deltaplan. In deze dagmail 
informeren we u over de uitkomsten. 
  
Versnellingsafspraken infra en woningbouw 
Voor de infrastructurele ontsluiting van nieuwe woningen is in het Coalitieakkoord voor de komende 
10 jaar € 7,5 miljard (inclusief BTW) opgenomen. Voor de eerste € 1,5 miljard heeft het Rijk met de 
regio’s afspraken gemaakt in de BO’s Leefomgeving.  Voor het gebied van de Regio Groningen Assen 
(RGA), waarvoor wij één gezamenlijke propositie bij het Rijk hebben ingediend, is een bedrag van € 
54 miljoen euro (incl BTW), toegezegd, oftewel € 45 mio ex BTW. Het Rijk rekent altijd inclusief en wij 
exclusief BTW als er sprake is van investeringen die onder het BTW-compensatiefonds vallen. Van de 
€ 45 mio is € 42 mio bestemd voor de gemeente Groningen, de rest gaat naar Assen en Noordenveld. 
Buiten de RGA is er geld in het Noorden toegezegd aan Leeuwarden, Meppel en Borger-Odoorn, in 
totaal ca 100 miljoen van de 1,5 miljard. 
  
Het geld is bedoeld voor de ontsluiting met fietspaden, rotondes, bruggen en wegen van onze 
woningbouwgebieden Suikerzijde (21 mio), Stadshavens (8,7 mio) en  Eemskanaalzone/Meerstad 
(12,5 mio). We weten nog niet precies welke onderdelen uit deze drie projecten exact gehonoreerd 
zijn, zodra we daar een gedetailleerder overzicht van het Rijk van hebben ontvangen kunnen we ook 
een goede inschatting maken wat dit betekent voor onze grondexploitaties en het SIF. De 
investeringen hoeven niet op korte termijn (niet binnen 3 jaar) te worden uitgevoerd. Wel moet 
gestart zijn met de bouw van de eerste woningen binnen 3 jaar. Er worden voor nu geen middelen 
vrijgespeeld in de gemeentebegroting. 
  
Dit is een prima resultaat voor deze ronde, zeker voor de gemeente Groningen. Voor de projecten uit 
de propositie die nu niet gehonoreerd zijn volgt in november een herkansing bij het BO MIRT. Voor 
de gemeente betreft dit het Spoorkwartier/ Insnijding Emmaviaduct, Station Suiker, Ring West en 
Oosterhamrikzone. Voor overige gemeenten in de Regio heeft deze ronde weinig opgeleverd. Dit 
komt met name door  de randvoorwaarden die het Rijk stelt aan de versnellingsafspraken en het feit 
dat wij al jaren mee bezig zijn met de voorbereiding en de lobby.  
  
Na het BO MIRT zal het geld in de 1e helft van 2023 worden overgemaakt via een Specifieke Uitkering 
(SPUK) aan de gemeente. Dit omdat de Kamer in het najaar de regeling nog moet vaststellen. Het 
besluit nu is dus een toezegging, het formele besluit en de beschikking volgen later.   
  
Deltaplan/Lelylijn 
Voor het Deltaplan/Lelylijn hebben we afspraken gemaakt over een MIRT-onderzoek naar de Lelylijn 
en het oprichten van een gezamenlijke werkorganisatie die het onderzoek zal coördineren. De MIRT-
werkwijze houdt in dat er eerst onderzoek wordt gedaan en een voorkeursvariant in kaart wordt 
gebracht. Bij zicht op voldoende financiering wordt er een MIRT-verkenning gestart, waarna 
planuitwerking en realisatie volgen. In het MIRT-onderzoek dat nu wordt gestart zal gekeken worden 
hoe economie, woningbouw en een betere bereikbaarheid elkaar kunnen versterken. Daarbij wordt 
niet alleen gekeken naar de Lelylijn, maar ook naar de samenhang met de Nedersaksenlijn, 
verbeteringen van delen van het bestaande spoor en de spoorverbinding met Noord-Duitsland. In 



het onderzoek zullen relevante varianten, kosten, draagvlak en mogelijke dekking in kaart worden 
gebracht. 
 
Verder heeft het Rijk begin juni bij de Europese Commissie en het inkomend Tsjechisch EU-
Voorzitterschap aangegeven dat Nederland wil dat de Lelylijn wordt opgenomen in het TEN-T 
netwerk (het Trans-Europese Transportnetwerk). Opname van de Lelylijn in dit netwerk is belangrijk 
omdat het project daarmee ook in aanmerking komt voor subsidies uit de Connecting Europe Facility, 
een Europees fonds dat subsidies verstrekt aan projecten die zorgen voor betere 
transportverbindingen tussen lidstaten. Het Tsjechisch EU-Voorzitterschap streeft naar een akkoord 
over de herziening van het TEN-T netwerk tijdens de Transportraad in december dit jaar. Het kabinet 
heeft er vertrouwen in dat opname van de Lelylijn in het TEN-T netwerk onderdeel is van dit akkoord. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Wethouder Broeksma 
 


